
Junta de Facultat. 18 de maig de 2022 

ACTA 
 

Dia: Dimecres, 18 de maig de 2022 

Hora: 16 hores 

Lloc: Sala de Juntes 

 

• Assisteixen: Ricard Piqueras, Maria Soler, Jaume Buxeda, Jaume Carbonell, Arlinda García Coll, 
Ferran Estrada, Olga Jubany, Camila del Mármol, Simón Campos, Maria Elena Nadal, Ida 
Mauro, Andreu Mayayo, Dolores Sánchez Aguilera, Meritxell Tous, Joan Tort, Gabriel Izard, 
Chiara Romano, Carlota Sánchez Vidal, Daniel Piñol, Rosa Lluch, Mikel Aramburu, Giovanni 
Cattini, Àngels Ibáñez, Oriol Bertran, Lluís Pons, Josep Maria Fullola, Albert Sala, Santiago 
Riera, Enric Ciurans, Jordi Gascón. 

• S’excusen: Gemma Celigueta, Carles Santacana, Núria Benach, Mireia Comas, Jaume Dantí, 
Antoni Conejo, Neus Colell, Francisco Javier López Cachero, Carles Buenacasa, Pilar Gené. 

• No assisteixen: Nil Comas, Verónica Gallego, Julia Nieves García de Oteiza, Arnau Gelpi, Genís 
Miquel Bergada, Queralt Solé, Felipe Guevara, Anna Maria Clavell, 

 

Ordre del dia: 

1. Aprovació, si s’escau, de l’acta de la reunió anterior (SharePoint) 

2. Informe de l’equip deganal (SharePoint) 

3. Informació acadèmica de les noves titulacions 

4. Liquidació pressupost comptes 2021 

5. Torn obert de paraules 

 

 

Benvinguda i inici de la reunió 

El Sr. Degà Ricard Piqueras obre la sessió a les 16:07, i dona la benvinguda. 

 

1. Aprovació, si s’escau de l’acta de la reunió anterior 

S’aprova l’acta de la reunió anterior, del 16 de febrer de 2022. 

 

 

 



2. Informe de l’equip deganal 

El degà, Dr. Ricard Piqueras, presenta l’informe, que ha estat a disposició de la Junta des del 

divendres anterior. 

Els membres de l’equip comenten, afegeixen o destaquen alguns punts o temes que l’informe no 

inclou: 

• El degà explica l’acte que al matí hi ha hagut al Paranimf del Rectorat de la UB, en memòria de 

les persones de la Universitat que han traspassat durant la pandèmia de la Covid, i en 

reconeixement del treball realitzat per l’alumnat, PAS i PDI de les diferents facultats per fer-hi 

front. El Sr. degà destaca el treball del exvicedegà, Dr. Daniel Piñol, i la exsecretària acadèmica, 

Dra. Arlinda García Coll, que van assumir la major part del pes d’aquestes tasques. 

• També vol felicitar a la Dra. Margarita Díaz Andreu, investigadora ICREA de la Facultat, per 

haver rebut el Premi Nacional de Recerca  Ramón Menéndez Pilar en l’àrea d’humanitats. I 

indica que la Dra. Mary Nash no ha aconseguit, malauradament, el Premi Princesa de Asturias 

al que era candidata. També vol felicitar els nous membres claustrals: Àngels Casals, Josep 

Maria Fullola, Rosa Lluch, Carmen Narváez, Roser Piñol, Lluis Pons, Santiago Riera i Maria 

Soler. I la renovació del Dr. Antoni Conejo com cap d’estudis del grau d’Història de l’Art. 

• També, que hi haurà un canvi en l’equip deganal. Al juliol vinent, la Dra. Núria Benach deixarà 

el càrrec de vicedegana de Qualitat i Innovació Docent per motius personal i serà substituïda 

per la Dra. Meritxell Tous. El degà remarca i agraeix el seu bon treball en aquests dos darrers 

anys. 

• I finalment, l’aprovació del nou protocol sobre assetjament sexual. Amb el nou protocol, la 

Unitat d’Igualtat de Centre centralitzarà i gestionarà les incidències. 

• La vicedegana acadèmica, Dra. Maria Soler, indica que s’ha hagut d’avançar la programació del 

curs vinent, i que s’està ja tancant. Agraeix el treball de caps d’estudis, coordinadors de màster 

i dobles graus, i caps de departament. I també, recorda que, a la convocatòria d’ajuts per 

l’adquisició d’equipaments i materials docents, la facultat ha aconseguit uns 24.000 euros per 

millorar els equipaments audiovisuals d’aules. 

• El vicedegà de Recerca, Dr. Jaume Buxeda, indica que també s’han sol·licitat altres ajudes de 

digitalització, i que s’expliquen en detall a l’informe. 

• El vicedegà de Doctorat, Dr. Jaume Carbonell, indica que des del dia 5 al 9 de juny està oberta 

la pre-admisió als programes de doctorat. 

• El secretari acadèmic, Dr. Jordi Gascón, com a responsable de Política Lingüística, incideix en 

dos elements ja indicats a l’informe: que l’alumnat ja no està obligat a acreditar el nivell B2 de 

tercera llengua al finalitzar el grau, i que cal que tots el PDI estiguin acreditats amb el C1 de 

català. El Dr. Fullola indica el nombre de PDI que no tenen acreditat aquest nivell a tota la UB. 

El Dr. Aramburu pregunta si això ja s’està aplicant. El Sr. Degà respon que, de moment, la UB 

ha avisat al professorat que es troba en aquesta situació. 

La Dra. Sánchez Aguilera pregunta sobre el procés d’aprovació de les noves titulacions. La 

vicedegana acadèmica explica el procediment, que indica que les propostes sempre han passat per 

la Junta de Facultat. 



El Dr. Beltran planteja que la sala Jane Adams no està ben adaptada per la defensa de tesis 

doctorals per videoconferència, i que hauria de ser una prioritat amb aquests fons aconseguits. El 

Dr. Jaume Carbonell, vicedegà de doctorat, indica que cal una instal·lació específica. La vicedegana 

acadèmica, Dra. Maria Soler, indica que ho tindran en compte.  

El Dr. Beltran també indica que no hi ha incentius perquè les tesis doctorals es presentin en català, 

més enllà d’un premi. Considera que s’hauria de pensar a subvencionar traduccions, o altres 

incentius. Ell considera que el nombre de tesis que es presenten en català es van reduint. 

 

 

3. Informació acadèmica de les noves titulacions 

La vicedegana acadèmica, Dra. Maria Soler, explica la situació en relació a noves titulacions: 

• És d’implantació immediata, per al curs vinent, el doble grau d’Història i Història de l’Art. 

Començarà amb vint places. El Dr. Jacobo Vidal és el seu coordinador. 

• Per al curs 2023/24 es preveu que estigui en funcionament el títol de Grau de Geografia i 

Canvi Global. Felicita el treball realitzat per la Dra. Belén Gómez per la coordinació del 

procés d’elaboració de la memòria, en un context de canvi normatiu, que ha dificultat més 

el procés. 

• Curs 2024/25. Es continua amb l’aprovació del nou Màster Món clàssic i l’Antiguitat 

Tardana. La UB, a l’impàs de la nova normativa, va congelar els procés d’aprovació de nous 

màsters. 

• Presenta la iniciativa de doble grau inter-facultatiu d’Antropologia i Filosofia. S’han dut a 

terme els primers contactes, i les perspectives són bones: està ben vist per la Vicerectora i 

els equips deganals de Filosofia i de Geografia i Història. El Sr. Degà explica com ha anat el 

procés fins ara. 

 

4. Liquidació pressupost comptes 2021 

L’Administradora de Centre, Sra. Àngels Ibáñez, explica el nou servei de box de bicicletes i patinets, 

com a prova pilot: si funciona, es preveu ampliar el servei. També indica que hi ha un increment de 

furts, especialment a les zones de carrer properes a la facultat, però també a l’interior (cafeteria). 

També assenyala que hi ha hagut una reclamació sobre la higiene del pati de la cafeteria per part 

d’un representant de l’alumnat de Filosofia, però hi ha problemes infraestructurals (llambordes) que 

compliquen la neteja, a més que, ara, l’ús de l’espai és més intensiu amb la fi de les restriccions de 

pandèmia. Amb tot això, la concessió de la cafeteria finalitza a l’agost, i no se sap si hi haurà interès 

per la part de l’empresa en continuar. Finalment, les festes que es fan els dijous per part de  

l’alumnat també comporten problemes de soroll i higièniques; són espais de l’Ajuntament, amb un 

horari establert. Es veurà si cal prendre noves mesures si els comportaments incívics es mantenen. 



En relació a la climatització de l’edifici, explica que hi ha hagut un increment de la despesa energètica 

de tota la UB d’un 25% aquest any, per l’increment del preu. Gerència demana reduir l’ús de l’aire 

condicionat, i per això funcionarà només d’11 a 18 hores, les més caloroses. La biblioteca té un altre 

horari, perquè no poden obrir finestres. L’objectiu és racionalitzar el consum. El fons que ha arribat 

enguany del Pla d’Inversions Universitàries es dedicarà, en bona part, a eficiència energètica, a part 

d’altres intervencions sobre la infraestructura. 

Finalment, presenta els comptes del curs 2021, que està a disposició en el sharepoint de la Junta. La 

Dra. Sánchez Aguilera pregunta pel complement dels màsters. La Sra. Ibáñez explica que surten d’un 

romanent de l’any passat. S’indica, també, que el conveni amb l’ESMUC del Màster de Música com 

a Art Interdisciplinària té un problema, perquè està caducat, i que s’ha de resoldre, perquè suposa 

un forat econòmic. 

 

5. Torn obert de paraules 

No hi ha preguntes. 

 

Sense més intervencions, es tanca la reunió. 

Barcelona, a 18 de maig de 2022 

 

 

El secretari  
Jordi Gascón  
 

Vist i plau  
El president 
Ricardo Piqueras Céspedes  

 


